
BURMISTRZ POLANOWA 
ul. Wolności 4, 76- 010 Polanów 

Or.1.0003.3.2019 Polanów, dnia 11.03.2019 r. 

Sz.P.Roman Margielewski 
Radny Rady Miejskiej w Polanowie 

Odpowiadając na interpelację z dnia 26.02.2019r., która wpłynęła za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Polanowie w dniu 26 lutego 2019r. informuję, że w obecnym 

stanie prawnym organizacja zbiorowego transportu publicznego pomiędzy dwoma powiatami: 

koszalińskim i sławieńskim nie leży w kompetencji gminy. Organizacja publicznego transportu 

zbiorowego na terenie gminy jest zadaniem, które w praktyce z powodu ograniczonych środków 

finansowych oraz nieprecyzyjnych i nieadekwatnych do realiów przedmiotowej problematyki 

przepisów wykonawczych przysparza duże problemy i trudności organom gminy. 

W gminie Polanów organizacja komunikacji publicznej jest realizowana poprzez utworzone 

linie regularne, w ramach których realizowane są przewozy pasażerskie, które przede wszystkim 

obsługują dowóz do szkół dzieci i młodzieży z terenu gminy. Istnieje zatem możliwość skorzystania za 

odpłatnością z usług transportowych w obrębie gminy Polanów. Dzięki zastosowaniu takiej formuły 

przewoźnicy osiągają dla obsługiwanej linii poziom rentowności, a pasażerowie mają w jakimś 

stopniu zaspokojone potrzeby komunikacyjne. Jednocześnie informuję, że przewoźnicy organizujący 

linie komunikacyjne bazują na rachunku ekonomicznym i zaprzestają świadczenia tego rodzaju usług 

w przypadku linii nierentownych, z których korzysta mała liczba podróżnych. W zapowiedziach 

rządowych słyszymy o powrocie do nowej koncpecji uruchomienia transportowych połączeń 

lokalnych. W koncepcji tej zwraca się szczególną uwagę na wprowadzenie mechanizmu partycypacji 

środków z budżetu państwa na realizację tego zadania. Należy podkreślić, że tylko systemowe 

działania ustawodawcze, rozwiążą narastający problem wykluczenia komnikacyjnego społeczności 

wiejskiej. Gmina Polanów jest żywotnie zainteresowana wprowadzeniem w życie powyższej 

koncepcji i z niecierpliowścią oczekuje na przedstawienie przez rząd szczegółowego programu 

wdrażania proponowanych rozwiązań. 

GL/DBS 

Do wiadomości: 
1) Pani Ewelina Majchrowska - Sołtys sołectwa Krąg, 
2) Pani Elżbieta Kruszka - sołtys sołectwa Buszyno, 
3) Pani Krystyna Wojnarowska - Sołtys sołectwa Bożenice. 


